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Slovo úvodem 
 

Vážení čtenáři, 
 

 další třetina roku je za námi a i v letošním létě se uskutečnilo několik 
vydařených akcí, o kterých se více dozvíte právě v tomto čísle zpravodaje. Zdá se, 

že teplé dny jsou u konce a podzim velmi rychle přebírá svou vládu. Podobně jako loni 
nás čekají volby – komunální a senátní. Do zastupitelstva našeho městyse se 
přihlásilo pouze 9 kandidátů (tedy stejný počet jako je počet zastupitelů) 
a do senátních voleb 3 kandidáti. Svou kandidaturu do Senátu nakonec jeden vzdal 
a nový senátor za obvod Ústí nad Orlicí bude téměř jistě znám již v prvním kole. 
Bude to starosta Letohradu Petr Fiala nebo technolog Stanislav Ešner? Necháme se 

překvapit. 
 Každopádně mějte krásné podzimní dny a pozitivní mysl. 
             redakce 

________________________________________________ 
Foto na titulní straně – Tábor v Dolanech (VS Dolany) 
 
 

 

 

Vážení spoluobčané, chalupáři, 
 
 za několik málo dní nás čekají komunální volby do zastupitelstva našeho 
městyse. Tím končí mandát můj i současných zastupitelů. Musím konstatovat, že mi 

bylo ctí vykonávat starostu městyse. Musím upřímně poděkovat všem zastupitelům 

za jejich práci i názory. Nebylo to úplně lehké volební období. Po úspěšném rozjezdu 
nás na dlouho přibrzdil Covid a nyní zase válka na Ukrajině a především 
neregulované a nelogické zdražování všeho. I tak se spoustu věcí povedlo, ale některé 
zůstávají i nadále v řešení. Stále čekáme na dokončení projektu nových stavebních 
parcel, multifunkčního domu a bytového domu. 
  

 V průběhu prázdnin jsme se věnovali opravám v naší škole, kde byla provedena 
rekonstrukce školní jídelny, výmalba, vyměněno osvětlení ve třídách. Byly také 
zhotoveny nové katedry. Ještě čekáme na dodání nové školní tabule a nových 
tělocvičných prvků. Před školou byl dokončen chodník a bude zde umístěna i lavička 

pro odpočinek. V případě úpravy parku na křižovatce a vybudování chodníku bude 
usnadněna také zimní údržba, protože chodník vedle silnice je většinou neschůdný. 

Prázdniny jsme také využili k osázení břehu dětského hřiště ve Vlčkovicích okrasnými 
dřevinami. 
  
 Co dodat závěrem? Je škoda, že je tak malý zájem o to, co se bude v našem 
městysi budovat, nebo jak se bude dále rozvíjet. Důkazem toho je pouze jedna podaná 
kandidátní listina složená z větší části ze stávajících zastupitelů. Věřím, že alespoň 

k volbám se dostaví většina občanů a vyjádří tím svou podporu těm, kteří jsou ochotni 
se podílet na řízení městyse. 
  

 Ještě jednou děkuji všem zastupitelům za jejich práci a vám občanům 
za podporu. Přeji všem krásný barevný podzim plný slunečných dní. 
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Oprava školní jídelny a prostranství u školy 
 

O prázdninách byla zhotovena rekonstrukce 
školní jídelny. Práce byly provedeny od stropu 

až po podlahu. Opravili jsme omítky, provedli 
novou výmalbu, bylo zhotoveno nové obložení. 
Vyměněno bylo také osvětlení, otopná tělesa 
a položeno nové lino. Před školou byl dodělán 
chodník a terénní úpravy.  

 

 
 

          
       
 

   

Zápis č. 5 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 23. 6. 2022 
 

 
Přítomní zastupitelé:  
Ing. Martina Beňová (1), Jiří Filip (2), Tomáš Franke (3) - omluven, Bc. Lada Hejtmánková (4), 
Martina Jirčíková (5) - omluvena, Tomáš Novotný (6) – omluven, Lucie Pohanková (7), Zbyněk 
Severýn (8), Ing. Roman Studený (9) 

Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse- řešení dotací, VH Orlicko, obdržena dotace na pasport komunikací 
a veřejného osvětlení. 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Závěrečný účet městyse za rok 2021  
Účetní městyse předkládá Závěrečný účet městyse za rok 2021. Městys Mladkov v roce 2021 

hospodařil v souladu s rozpočtem městyse a rozpočtovými změnami schválenými ZM. 
SM seznámil přítomné s částkami závěrečného účtu, s výší dotací za rok 2021, výší pohledávek 

a závazků. Dále seznámil přítomné s výsledkem přezkoumání hospodaření městyse. Účetní 
závěrka a Závěrečný účet jsou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  

 
ZM schvaluje Závěrečný účet městyse Mladkov za rok 2021 bez výhrad.  

ZM schvaluje Účetní závěrku městyse za rok 2021 bez výhrad.  
ZM schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Mladkov za rok 2021 

bez výhrad.  
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b) Rozpočtová opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 4/2022. SM seznámil přítomné se zněním 
rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 3 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 4/2022.  

 
c) Účetní závěrka a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2021  
Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov předkládá zastupitelstvu Zprávu o provedené fyzické inventarizaci 

a Hospodářský výsledek za rok 2021, který činil 0,-Kč. Ředitelka také předložila Účetní závěrku 
za rok 2021 ke schválení. SM seznámil zastupitele s předloženými dokumenty. Účetní závěrka 

a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ je přílohou č. 4 zápisu ze zasedání.  
p. R. Studený- v průběhu léta bude probíhat rekonstrukce jídelny a budou pořízeny nové katedry.  
ZM schvaluje Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2021. 
ZM schvaluje Účetní závěrku ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2021 bez výhrad.  

 
d) Výjimka z počtu žáků ZŠ  

Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov žádá o udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků pro dvě třídy 
v základní škole na školní rok 2022/2023. Počet žáků bude od září 2022 15 žáků. Škola tvořená 

pouze třídami prvního stupně má nejnižší počet žáků ve třídě v případě školy tvořené dvěma 
třídami průměrně 12 žáků. Zřizovatel školy může povolit výjimku z nejnižšího počtu dětí 

za předpokladu, že uhradí zvýšené výdaje na vzdělávací činnost školy, a to nad výši stanovenou 
normativem.  

ZM povoluje Základní škole a Mateřské škole Mladkov pro školní rok 2022/2023 výjimku 
z nejnižšího počtu žáků v základní škole stanoveného v prováděcím právním předpise, 

kterým je vyhláška č. 48/2005 Sb., o základním vzdělávání a některých náležitostech 
plnění povinné školní docházky, ve znění pozdějších předpisů, s tím, že uhradí zvýšené 

výdaje na vzdělávací činnost školy, a to nad výši stanovenou normativem.  
  

e) Pošta Partner  
SM seznámil zastupitele s jednáním s Českou poštou ohledně možnosti poskytování poštovních 

služeb Poštou Partner. Tato služba může být provozována například obcí, fyzickou nebo 
právnickou osobou s příslušným živnostenským oprávněním. Pošta tuto službu nabízí městysi 

Mladkov z důvodu nerentability provozu vzhledem k prováděným operacím, provozním 
a mzdovým nákladům. SM doporučuje zachovat současné služby České pošty.  

ZM nesouhlasí s aktuální nabídkou provozování Pošty Partner.  

 
f) Prodej a pronájem pozemků  

f1) Žádost o koupi pozemku pan XXX  
Pan XXX žádá městys Mladkov o prodej nespecifikované stavební parcely v k. ú. Mladkov 

k výstavbě rodinného domu k trvalému bydlení.  
ZM bere na vědomí žádost XXX o prodej stavební parcely. 

 
f2) Směna pozemků  

Z důvodu přípravy komunikace k novým stavebním parcelám je třeba získat část p. p. č 356/1 
v k. ú. Mladkov v soukromém vlastnictví. SM jednal s panem XXX, majitelem dané parcely, 

o směně pozemků. Pan XXX žádá městys Mladkov o část p. p. č. 5421 o výměře cca 180 m2 
a část p. p. č. 1063/1 o výměře cca 17 m2. Ke směně pro městys by byla též část p. p. č. 353/1 

o výměře cca 150 m2. Byla provedena pochůzka dotčených pozemků zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru směny a prodeje části p. p. č 5421 a 1063/1 

v k. ú. Mladkov.  

 
f3) Žádost o koupi pozemku  
Pan XXX a pan XXX žádají o koupi části p. p. č 1050/5 v k. ú. Mladkov, která sousedí s pozemky 

v jejich vlastnictví. Byla provedena pochůzka dotčeného pozemků zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 1050/36 a p. p. č. 1050/37 a p. p. č. 

1050/38 vzniklých z části p. p. č 1050/5 v k. ú. Mladkov.  
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Došlé spisy a žádosti  

a) Charita SMS ČR  
Sdružení místních samospráv předkládá výzvu k úhradě členského příspěvku za rok 2022. 

Příspěvek je základním zdrojem prostředků pro veškerou činnost sdružení. Výše příspěvku se 
skládá z pevné částky 3 500,- Kč za členskou obec a 2,- Kč na obyvatele dle počtu obyvatel 

k 1. 1. 2021 tj. 512 x 2=1 024,- Kč. Celková výše příspěvku obce činí 4 524,- Kč.  
ZM schvaluje členský příspěvek Sdružení místních samospráv na rok 2022 ve výši 4 524,- 

Kč.  
  

b) Uzavření MŠ v době letních prázdnin  
SM seznámil zastupitele s informací o uzavření MŠ z důvodu čerpání dovolené od 4. 7. do 19. 8. 

2022. Provoz bude zahájen dne 22. 8. 2022.  
ZM bere na vědomí informaci o uzavření MŠ v době letních prázdnin. 

 
c) Žádost VS Dolany  

Volnočasový spolek Dolany žádá o poskytnutí finančního daru ve výši 5 000,- Kč na pořádání 
Rodinného dne. Dar bude využit na zaplacení skákacích hradů a odměn pro děti.  

ZM schvaluje finanční podporu Volnočasovému spolku do výše 5 000,- Kč oproti dokladům 
pro pořádání Rodinného dne.  

 
d) Retrovesnička  

Organizační tým Retrovesničky žádá o pronájem KD Mladkov, prostor bývalé hospody U Bohouše 
(výčep, salónek) ve dnech 19. - 21. 8. 2022, přilehlých prostranství ve dnech 20. 8. 2022 a též 
o finanční podporu k zajištění této akce.  

ZM schvaluje pronájem KD Mladkov, prostor bývalé hospody U Bohouše (výčep, salónek) 
ve dnech 19. - 21. 8. 2022, přilehlých prostranství ve dnech 20. 8. 2022 pro 7. ročník 

„Retrovesničky“ a finanční podporu do výše 20 000,-Kč oproti dokladům.  
 

e) Smlouvy ČEZ  
e1) Smlouva ČEZ k p. p. č. 21/3  

SM seznámil zastupitele se smlouvou o zřízení věcného břemene k umístění kabelového vedení 
a skříně na pozemku městyse pro ČEZ. Na stávajícím podpěrném bodu, který se nachází 

na rozhraní pozemků 1126/4 a 17 bude osazena nová pojistková skříň a t této skříně povede 
kabelové vedení na p. p. č. 21/3 v k. ú. Mladkov.  

ZM schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IV-12-2024359/SOBS VB/2 Mladkov, par. č. 855/25, kNN.  
 

e2) Smlouva ČEZ k p. p. č. 855/25  

SM seznámil zastupitele se smlouvou o zřízení věcného břemene k umístění kabelového vedení 
na pozemku městyse pro ČEZ. Na p. p. č 858/17 v majetku městyse povede nové kabelové vedení 

NN na p. p. č. 855/25 v k. ú. Mladkov. 
 

ZM schvaluje Smlouvu č. 18907/IV-12-2023974/Mladkov, par. č. 21/3 kNN o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby.  

 
f) Výsadba stromů  

SM seznámil zastupitele s jednáním s firmou Natura Verde ohledně možné dotační výzvy 
k výsadbě stromů. Jedná se o liniovou výsadbu dlouhověkých stromů a „startovacích“ ovocných 

stromů u sochy Sv. Jana Nepomuckého. Jedná se o lípy kolem sochy a alej budou tvořit javory, 
třešně a jeřáb. Uvažovaná výsadba je v délce cca 1 km a limit finanční podpory je 250 000,- Kč.  

ZM schvaluje uzavření Dohody o výsadbě stromů a podání žádosti o podporu z dotační 
výzvy 04/2021 NPŽP “Výsadba stromů- individuální projekty“ se společností Natura Verde 

s.r.o., a podání žádosti o dotaci v rámci uvedené výzvy.  
  

g) Ceník svozu odpadů  
SM předkládá zastupitelům Ceník svozu a odstraňování odpadů v obci Mladkov platný 

od 1. 7. 2022 firmy KOS Jablonné nad Orlicí, kde dochází ke zvýšení cen za svoz tříděného 
odpadu a svozu od domu. Dále se zavádí palivový příplatek za svoz komunálního odpadu.  
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ZM bere na vědomí Ceník svozu a odstraňování odpadů v obci Mladkov platný od 1. 7. 2022 

firmy KOS Jablonné nad Orlicí.  
 

h) Vlajka městyse  
SM seznámil zastupitele s nabídkou firmy Alerion na vytvoření vlajky Mladkova. Jedná se 

o slavnostní vyšívanou vlajku velikosti 100x150 cm se základní žerdí a stojanem. Cena vlajky je 
49 700,- Kč. Dále jsou v nabídce venkovní polyesterové vlajky v sadě po 10 ks za 21 700, 

smaltovaný ovál se znakem a názvem městyse určený na pověšení na budovu městyse za cenu 
9 290,-Kč.  

ZM schvaluje pořízení slavnostní vyšívané vlajky městyse Mladkov a smaltované ovály se 
znakem Mladkova od firmy Alerion. 

 
Diskuse a usnesení  
a) Sazby za techniku městyse  

SM předkládá zastupitelům aktualizované ceny techniky městyse Mladkov od 1. 7. 2022. Jedná 
se o navýšení ceny za Multicar svoz bio odpadu na 100,-, Multicar 20,-/km s DPH, John Deere 

800,-/hod + 160,- DPH a zaměstnanec 200,-/hod.  
ZM schvaluje aktualizované sazby za techniku městyse od 1. 7. 2022.  

  
b) Oddíl stolního tenisu  

Oddíl stolního tenisu žádá o vyčlenění finančních prostředků ve výši cca 10 000,- Kč na nákup 
míčků, startovné pro cca 8 hráčů a nákup tzv. zahrádek mezi stoly. Od sezóny 2022-2023 se 

oddíl stolního tenisu přihlásí do okresní soutěže pod názvem SDH Mladkov.  
ZM schvaluje finanční podporu oddílu stolního tenisu Mladkov ve výši 10 000,- Kč.  
 

pí. M. Beňová- táže se, zda by bylo možné získat nějakou dotaci na opravu morového sloupu 
na náměstí.  
p. R. Studený- ano, oprava již byla řešena s restaurátorem a připravuje se žádost a projektový 
záměr. Doporučuji opravu rozdělit do dvou fází.  
pí. M. Beňová- také se táže, zda už byl osloven VaK a ČEZ pro zasíťování stavebních parcel.  
p. R. Studený-zatím ne, čekáme na projekt.  
p. Jiří Filip- táže se, zda by mohl být lavička pro odpočinek cestou ke hřbitovu a k prameni.  
p. R. Studený-ano,určitě lavičky pořídíme. 
 

    

Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 
__________________________________________________________________________________________________________________________ 
 

 

  9. září 2022  Lukáš Doleček 

 

Děti nedělají, co jim rodiče přikazují – zato ale dělají to, co od rodičů odkoukaly. 
 

 

Vítání občánků 
 

 V sobotu 27. srpna 2022 se v zasedací síni budovy úřadu městyse konalo 
slavnostní Vítání občánků. Děti z mateřské školy si společně se svými učitelkami 
připravily krátký program složený z básniček a jedné písničky. Po jejich vystoupení 
pronesl řeč k rodičům starosta městyse. Následovaly podpisy rodičů do pamětní 
knihy, gratulace, předání květin maminkám, dárečků dětem a společný přípitek. 

 

A kdo byl přivítán? Silvie Mužíková, Jan Burdek, Amálie Filipová, Aneta Škapcová, 
Jan Čada a Amálie Kalášková.  
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(foto: Bohuslav Matouš) 

 

 
  
 

 
 

 
  5. července  Krátký Karel   65 let 
  14. července  Doleček Jindřich  65 let 
  21. července  Doleček Petr   60 let 
  22. července  Malošek Luděk   60 let 

  26. července  Štěrba Jiří    89 let 
  31. července  Hečková Miluše   65 let 

  14. srpna   Šedová Marie   75 let 
  20. srpna   Kočová Helena   83 let 
  22. srpna   Krejčí Václav   82 let 
  28. srpna   Kobulejová Jitka   70 let 
  6. září   Štěpán Stanislav  65 let 
  12. září   Matějka Václav   82 let 

  14. září   Slaninová Hildegarda  85 let 
  17. září   Matoušová Viera   80 let 
 

Žít šťastně, to znamená neztrácet humor, dělat každodenní maličkosti s láskou 
a těšit se i z malých, náhodných radostí… 
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  Hana Vodičková  91 let 
  Rudolf Frydrych  85 let 

 
 

Vzpomínka na paní Beranovou 
 

Kdo Tě znal, ten zná naši bolest, 
ten ví, co jsme v Tobě ztratili. 
V našem srdci žiješ věčně dále 

- spi sladce, vždyť se opět shledáme. 
 

Dne 14. 10. 2022 uplyne 20 let, co nás navždy opustila 
paní Sylva Beranová. 

 
S láskou vzpomíná rodina 

 

 

 

  

   

Haló, školka volá! 
 

 Než se po prázdninách otevřela mateřská školka, bylo nutné připravit zahradu. 

Přes léto jí využívá široká veřejnost (místní, chalupáři), neboť jiná možnost vlastně 
ani není. Nevadí nám, že jste si půjčovali 
školkové hračky ze zahradního domku, ale proč 
je prosím po sobě neuklidíte zpět?  
  

 Hračky zůstaly v pískovišti, nehorázný 
„bordel“ v domku, odpadky jako každý rok 
pod lavičkami.  
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No, odpadkové koše tam jsou asi opět 
na ozdobu. Avšak to nejhorší nás čekalo před 
vstupem na zahradu. Někdo si spletl trávník 

se záchodem a nechal tam po sobě pozůstatky 

i s rozházenými 
kapesníky. Nezlobte 
se, ale takové 
chování je už hodně 
přes čáru!!! 

  
Zahradní domeček 
jsme vyčistili, 
uklidili a natřeli podlahu. S pomocí městyse je 
i vymalováno. Na zeď jsme nalepili barevné obrázky, aby 
bylo v domečku veseleji. Dveře jsou nyní zabezpečeny 

dvěma zámky. 
 Se začátkem září přichází i změna na pozici učitelky 
mateřské školy. Po roce odchází slečna Dana Mrklovská 
a místo ní nastupuje paní Lenka Kramářová. Pro letošní rok 
je do školky zapsáno 19 dětí, z toho 8 předškoláků. V říjnu 
nám začíná plavecký kurz v České Třebové a navštívíme 

divadelní představení v MŠ Těchonín. 
 

                                                Za MŠ Pavla Derková DiS. 

 

 

Zahájení školního roku 
 

 Ve čtvrtek 1. září se konalo slavnostní zahájení školního roku 2022/2023. 
V úvodu seznámila ředitelka školy všechny přítomné se současným stavem školy 
a pak se přistoupilo k tomu nejdůležitějšímu - k uvítání prvňáčků.  
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Do první třídy jsme přivítali tři nové žáčky: Jakuba Bučmeje, Viktorii Mužíkovou 
a Dominika Orešanského. Od přítomného pana starosty děti dostaly dřevěnou kazetu 
s výtvarnými potřebami, dále učební pomůcky jako jsou barevné papíry, lepidlo, 
tužky, pastelky, obaly na sešity… Od firmy Laktea svačinové boxy se zdravými 
pamlsky, nechyběla tradiční medaile a „Uvítací list“.        
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Do druhého ročníku postoupili Kristýna Baláčová, Antonín a Michal Filipovi, Ondřej 
Kalášek, Viktorie Kulaxidisová, Sebastián Lux, Petra Malošková a Pavel Weindlich.                                                                                               
 Ve třetím ročníku se opět potkali Ondřej Janča, Tereza Mráčková a Vanessa 

Prekiel. A ve čtvrtém ročníku jsme se pozdravili s Elenkou Severýnovou.         

                                                                                                                                                        

 
 

Všem dětem přejeme, aby se jim ve škole líbilo a rodičům trpělivost, radost z každého 
pokroku a úspěchu, které jejich děti učiní.  
 

           Mgr. Soňa Filipová 
 

 

Branný den našich školáků u tvrze Adam 
 
 Před koncem minulého školního roku se naše škola po dvouleté přestávce opět 

zúčastnila sportovně branného dne u vojáků Armády České republiky na 
dělostřelecké tvrzi Adam. Ve středu 22. června 2022 žáci naší školy, tentokrát 
společně s žáky z Těchonína, vyrazili natěšeným a nedočkavým krokem směrem na 
Adam.  
Po dosažení cíle nás čekal krátký odpočinek, posilující svačina a pak již hurá na 

armádou připravené soutěže. Za naši školu soutěžila čtyři družstva. Po trase vytýčené 

praporky v okolí vojenského areálu žáci doběhli na jednotlivá stanoviště, kde plnili 
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zadané branné úkoly, jako například překonání překážkové dráhy, hod granátem, 
lezení po síti a další.  
 

 
 

Po postupném splnění všech úkolů a po návratu všech družstev do cíle se čekalo 
na závěrečný součet bodů získaných jednotlivými družstvy a na konečné vyhodnocení. 
Ve volné chvíli se žáci setkali s vycvičeným služebním psem, který předvedl své umění 

v provádění příkazů psovoda a také akční zadržení pachatele. Dále si prohlédli 
vybavení auta zdravotní služby, hasičské zásahové cisterny a výbavu členů vojenské 
policie. 

 A konečně je tady vyhodnocení: jedno 
z našich mladkovských družstev se umístilo 
na druhém místě. Naše škola také získala 
PUTOVNÍ BUNKR TVRZE ADAM, který se 
příští rok předá dalším výhercům.  
Také nám vyšlo krásné skoro letní počasí 

a tento den byl pro všechny pěkným 
zážitkem. 
 

 Za přípravu a organizaci sportovního 
dne patří velké poděkování Armádě České 
republiky. 

            Libuše Jungvirtová 
            ZŠ a MŠ Mladkov 
 

Dolní Lipka 
 

 Dne 21. 6. 2022 nás čekal velký den na koloběžkách. Vydali jsme se vlakem 
do Dolní Lipky na dopravní hřiště, které se nachází v SOUO Králíky. Po příchodu 
do areálu učiliště se nás ujal pan Bedřich Novotný, který si nejdříve s žáky povídal 

o bezpečnosti a pravidlech cyklistiky. Poté byla svačinka a hurá na kola a koloběžky. 
Každý z žáků si vzal svůj dopravní prostředek a s chutí vyrazil. Ani paní učitelky 
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nelenily, dostaly koloběžku a též si mohly vyzkoušet i zopakovat pravidla silničního 
provozu. 
 

 
 

 
           Lic. Matoulková Eva 
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Družina 
 

 Letos družinu bude navštěvovat 15 žáků, proto se provoz školní družiny mohl 
prodloužit do půl čtvrté. Družina se ponese v duchu Harryho Pottera. Na žáky čekala 

připravená místnost plná překvapení. A co zde vidí? Vznášející se svíčky, Rarachy 
v kleci, znak Bradavic a na vše dohlíží Moudrý klobouk. Nejdříve Moudrý klobouk 
žáky rozdělil do čtyř kolejí. Nebelvír, Mrzimor, Havraspár a Zmijozel. Poté mohlo začít 
velké čarování. A co čeká na žáky ve Škole čar a kouzel? Rébusy, tvoření, čtení 
z knihy, soutěže a další napínavé hry. Za každý úspěch získá kolej kuličku, za každý 
prohřešek kuličku ztratí. Přeji dětem mnoho úspěchů.  
 

 
 

 
           Lic. Matoulková Eva 
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Tak máme vylepšenou školní jídelnu 
 

 Přes prázdniny se změnila, doslova omládla, a to díky světlému odstínu nového 
dřevěného obložení, bílé výmalbě a moderního LED osvětlení. Další novinkou je nové 

žlutozelené lino a stejná barva na nás vesele svítí z výklenků ve zdi.  
 
 V rámci úspory elektrické energie byly vyměněny dosluhující lednice za nové, 
ekonomicky úspornější modely.  

  

Děkujeme za zorganizování 
a financování této revitalizace školní 
jídelny panu starostovi a zastupitelům 
městyse, také všem truhlářům, 
elektrikáři, zaměstnancům městyse 
i brigádníkům, kteří odvedli velký kus 

práce.  
 
Hned se nám v novém pěkném 
prostředí lépe stoluje i pracuje. 
  
Ještě jednou děkují hlavně děti 

a zaměstnanci školy. 
 
                                                    
Za kolektiv školní kuchyně a jídelny 
                       

   

    D. Prausová 
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Nabídka odběru obědů pro cizí strávníky 
 

Školní jídelna při ZŠ a MŠ Mladkov nabízí možnost odběru oběda (polévka a hlavní 
jídlo) pro cizí strávníky do jídlonosiče (je nutné mít nosiče).  

 

Cena jednoho oběda je 73,- Kč.  

 
V případě zájmu volejte na 604 416 427 nebo prosím o osobní kontakt. 
 
                                                                      Daniela Prausová, ved. ŠJ 

 
 

Obrazem… 
   
 

Každoroční pomoc s občerstvením a případným 
ošetřením závodníků při Běhu do vrchu. 
 
 

Občerstvovací stanoviště bylo jako vždy umístěno 
vedle rozhledny Kramářovy chaty na Suchém 
vrchu. Jak je z obrázku vidět, letos bylo chladné 
počasí, což sice vyhovovalo závodníkům, 
ale pro ostatní to nebylo zrovna nic moc . 
A jako tradičně samozřejmě nemohly chybět 

sušenky Esíčka, nakrájený meloun či ve várnici 
připravený čaj. 
 
Kdo se ze závodníků občerstvil, mohl ihned 
nasednout do přistaveného autobusu a nechat se 
odvézt zpátky do Mladkova. 

 
             

      Za ČČK Alena Kotyzová 
  
 
 

 
Ahoj vám všem 
 

 Letní měsíce nám rychle utekly, čas dovolených, prázdnin, odpočinku, krásných 

slunečných dnů a koupání máme za sebou. Pomalu k nám přichází podzim. Stromy 
se začnou krásně zbarvovat a připraví nám úžasnou podívanou. Děti budou pouštět 
draky a ještě si jistě užijeme pár krásných dnů. 
 
A co se za tuto dobu událo u SDH Mladkov? 
25. června k nám dorazilo družstvo SDH Šatov. Chlapi projevili velký zájem 

o návštěvu výcvikového kontejneru ve Vysokém Mýtě a tak se vše domluvilo a oni 
mohli přijet. Pod vedením zkušeného lektora si vyzkoušeli tzv. Flashover kontejner. 
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Co to je? Trenažér, který dovoluje simulovat reálné podmínky při požáru v uzavřeném 
prostoru. Další jejich cesta vedla do Mladkova, kde si prohlédli starou techniku 
a navštívili cvičiště. Poté jejich kroky zamířili na hasičárnu, kde na ně čekalo malé 

občerstvení. Zbytek večera pak strávili s našimi chlapi, příjemným posezením 

a povídáním. 
 

 
 

16. července nás SDH Těchonín pozvalo na slavnostní předání nového hasičského 
automobilu DA-L1Z. Toto hasičské vozidlo a vybavení JZDH bylo získáno za podpory 
Pardubického kraje. Prohlédli jsme si zde nejen nové vozidlo a vybavení, ale také 

zázemí místních hasičů. Vystavená byla stará technika včetně naší mladkovské. 
K posezení hrála živá hudba a nechybělo ani dobré jídlo a pití. Bylo to prima strávené 
odpoledne. Naše technika se nepyšnila pouze v Těchoníně, ale jako každý rok 
při konání Retrovesničky. Důstojně stála na kopečku za kašnou a čekala na váš 
obdiv. 
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27. srpna jsme připravili malé přátelské posezení pro naše mladkovské ženy 
na zahradě u starosty SDH.  
 

  
 

Posezení bylo připraveno pro naše milé 
dámy – Kopecká, Paďourová, Nekutová, 
Bumbalíková, Filipová, Urubková, 
Balharová, Faltusová, Štěpánová, 
Stojanová, Matějková, Hubálková, 

Severýnová, Kubelejová, Krulišová, 
Holešovská… jako velké poděkování za 
jejich dlouholetou pomoc při všech 
hasičských soutěžích. Našim báječným 
kuchařkám za všechna ta s láskou 
připravená a vydaná jídla a naší báječné 

zdravotnici za všechna ta pečlivě 
ošetřená kolínka a bolístky. Odpoledne 
jsme strávili příjemným povídáním 
u vína a grilování. Každá z těchto žen 
dostala krásnou růži a naše poděkování. 

Ještě jednou vám všem touto cestou 

ze srdce děkujeme. Byly jste úžasné. 
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Naší poslední akcí v tomto roce byla soutěž starších žáků v běhu na 60 metrů 
a dorostenců na 100 metrů přes překážky. Příprava na všechny hasičské soutěže 
zabere spoustu času, a proto se těšíme, že byla letos poslední a my zazimujeme 

cvičiště a budeme odpočívat. Ale na jaře jsme zpět. 

 
Výjezdová jednotka 
Naše výjezdová jednotka byla 22. 7. 2022 přivolána k pádu lezce ze skály. 
22. 8. 2022 vyjížděla k odstranění stromu na vozovce mezi Mladkovem a Těchonínem. 
 

A to by mohlo být vše. Přejeme vám všem krásný podzim plný barev a teplých 
slunečných dní. Snad jich ještě pár bude před příchodem zimy.  
 
          Za SDH Mladkov Iva Novotná 

 

 
 

 

Na táboře v Hobitíně 
 

 Pro letošní prázdninová táborová 
dobrodružství se stala předlohou kniha J. R. R. 
Tolkiena Hobit aneb Cesta tam a zase zpátky. 
 
 Táborníků bylo letos dvacet čtyři, což je 

méně než v jiných letech. Hned od prvního dne 
ale vytvořili báječnou partu. Tábořili jsme 
ve Verdeku u Dvora Králové v podsadových 
stanech, otužovali se v Labi za každého počasí, 
jedli z ešusů jídlo připravené na kamnech, 
na deset dní jsme zapomněli splachovat, protože 

jsme používali klasické „kadiboudy“, naučili 
jsme se spoustu nových zajímavých dovedností 
na workshopech, které připravili vedoucí, 
navštívili jsme Braunův Betlém na Kuksu 



22 
 

při celodenním výletu, přečetli jsme celou 
knihu Hobit, porazili skřety a vrrrrky v Bitvě 
pěti armád společně s elfy a trpaslíky, setkali 

se s čarodějem Gandalfem, naučili jsme se 

zpívat Trpasličí píseň a mnohé další. A v těch 
všech napínavých příbězích jsme 
zdůrazňovali postavu Bilba Pytlíka a jeho 
nesobeckou odvahu, i když by to na začátku 
příběhu do něho nikdo neřekl – až na 

Gandalfa, který ho vybral pro velký úkol.  

 
Snažili jsme se povzbudit každého 

táborníka, aby i v nich se probudila 

odvaha a důvěra v toho, kdo je pro 
úkol vybral – vedli jsme je k většímu 
poznání Boha a Ježíše Krista.  
 

 
 

Na tábor bude navazovat každotýdenní setkávání v Klubech Krále v Mladkově a České 

Třebové a společná setkání během roku. Podzimní víkendovka nás čeká 21. -23. října 

v Mladkově. Už teď ji připravujeme a těšíme se.  
 

        Za tým Klubu Krále Jana Severýnová 
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Budeme zase besedovat? 
 

 Já věřím, že ano. Po těch dvou letech zákazů a omezení se těším na naše 
opětovné setkávání. Naštěstí uplynulý čas nebyl promarněn, naopak povedlo se 

kontaktovat spoustu dalších pamětníků, a tak věřím, že i vy budete potěšeni novými 
informacemi, které pro vás připravím v obrazové formě a doplním mluveným slovem. 
 
Zvažoval jsem z více témat, nakonec jsem se rozhodl pro tyto: 

1. Leden – Oddělení finanční stráže Mladkov 
2. Únor – Česká menšina 

3. Březen – Sláva fotbalu 

4. Duben – Pro pamětníky 
 

Pár slov k tématům. 
 
1. Oddělení finanční stráže Mladkov 
 

O finanční stráži jsem připravoval přednášku 
pro konferenci Východočeského klubu celních 
veteránů. Z důvodu covidových opatření byla 
přednáška zrušena. Podařilo se mi sehnat spoustu 
zajímavých obrázků a informací o působení 

mladkovských financů, a tak by byla škoda, abych 

se o ně s vámi nepodělil. 
 
 
2. Česká menšina 
 

Téma Česká menšina mě láká již delší dobu. Ovšem sehnat více informací se dlouho 
nedařilo, důvody shrnu během besedy. Nyní však již budu moci představit pár 

osobností předválečné české menšiny a na vzácných fotografiích prezentovat něco 
málo z jejich pestrého společenského života. 
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3. Sláva fotbalu 
 

Fotbalové téma se na promítací plátno 

nedostalo také díky covidu, ačkoliv 

plakátky již byly připraveny s datem 
15. březen 2020. Bude to téměř přesně 
s dvouletým zpožděním, kdy by se měla 
beseda uskutečnit.  
Snad jenom pro upřesnění - z mojí 

strany bude obrazové a mluvené slovo 
pouze k počátkům fotbalu, hlavní slovo 
pro tu novodobější –„barevnou“ historii 
přenechám vám – přímým účastníkům 
lítých bojů. 
 

4. Pro pamětníky 
 

Poslední téma, uvedené pod názvem Pro pamětníky, je určeno zvláště pro možnost 
setkání a zavzpomínání na doby dávné. Obrazový doprovod bude poskládán z nových 
archivních přírůstků, jejichž obsah doufám zaujme. Samozřejmě, že vítáni jsou 
i účastníci sotva plenkám odrostlí. 
Přesné termíny a časy budou upřesněny na plakátcích v závislosti na možnostech 

všeho druhu, snaha bude o termín vždy zhruba v polovině měsíce. Předpokládám, 
že přístřeší nám poskytne pohostinné prostředí Domu hasičů. 
 

 
 
Držte palce, aby vše dopadlo dle plánu a přijďte se odreagovat. 

 

            Miloš Taraška 
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Běh do vrchu 2022 
 

 Dne 10. 7. 2022 se 

přesně po roce uskutečnil již 
39. ročník Memoriálu 
Dobroslava Marečka – běh do 
vrchu Mladkov – Suchý vrch.  
Závodu se zúčastnilo celkem 
71 závodníků (v roce 2021 

jich bylo 79), 66 jich běželo na 

Suchý vrh a 5 závodníků absolvovalo Lidový běh na Vysoký kámen.  
 

Nejrychlejším závodníkem se stal 
František Vagenknecht  z Nové Paky 
s časem 0:43:30. Nejmladší závodnicí, 
která běžela až na Suchý vrch, byla pouze 
8 letá Johanka Švestková z Červené Vody 
(AK Račí údolí). Trať zvládla v čase 

1:15:44. Patří jí veliký obdiv.  

Organizaci běhu zajistilo celkem 
23 pořadatelů. Všem velký dík za ochotu, 
pomoc, samostatnost v zajištění svého 
stanoviště a svůj volný čas. Velký dík panu 
J. Matějkovi, který opět prosekal oba 
průseky na Kolotoči a Romanu Mužíkovi 

za dvojité neplánované značení trati kvůli velkému dešti.  
Většina závodníků byla nadšená z opraveného kulturního domu. Závod by se nemohl 
konat bez finančního zajištění Městyse Mladkov. Finanční náklady na závod oproti 

loňskému roku vzrostly cca o 12000Kč. 
            Renata Vágnerová  
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Léto v Dolanech 2022 
 

Letošní léto v Dolanech bylo 
opět nabyté akcemi, při 

kterých si přišli na své jak 
děti, tak i dospělí. 

Sezónu jsme zahájili jako obvykle Rodinným 
odpolednem, které bylo letos ve stylu 
exotickém, a to Hawajském. Počasí nám 
přálo, tak se nejen soutěžilo, skákalo na 

hradě, malovalo na obličej, kochalo se 
krásnými poníky, ale i obří vodní skluzavka 
měla své uplatnění. Všichni odcházeli 
z tohoto pěkně stráveného dne nejen 
spokojeni, ale i příjemně unaveni. 

  

 Další akcí, která měla tento rok 
premiéru, byl nohejbalový turnaj trojic, 
který si jistě získá do dalších let větší přízeň 
jako již tradiční nohejbalový turnaj dvojic. 
Obě tyto akce se po sportovní stránce velice 
vydařily, jen nám bohužel chybělo více 

fanoušků, kteří by s námi naše sportovní 
úspěchy sdíleli. 
 
  

 
 

 Stanování v Dolanech jsme si dopřáli s dětmi i tento rok. Pro letošek jsme se 
rozhodli, že si dopřejeme čtyři krásné dny a tři dlouhé noci. Během těchto dnů jsme 
zpívali u kytary, vyráběli táborovou vlajku, plnili různé soutěže do celovíkendové hry 

a hledali poklad, a mezitím vším jsme také malovali a nacvičovali představení. Naše 
stanování neslo název Staň se hvězdou a děti se staly hvězdou v sobotu v podvečer, 
kdy jsme uspořádali představení pro rodiče, prarodiče či sourozence našich 
táborníků. Všichni jsme měli trému, ale nakonec jsme se závěrečného potlesku 
dočkali a s úsměvem se poklonili spokojenému publiku. Počasí si s námi během 
táboření trochu hrálo, ale i tak jsme si to užili a odcházeli v neděli domů spokojení 

a nabití pozitivní energií. To vše díky skvělému týmu co se na chodu stanování podílel, 
úžasným dětem a fajn zázemí, které Dolany mají. 
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 Všem, kteří se na všech zmíněných akcích podíleli, patří obrovské děkuji a těm, 

kteří nás podporují nejen svojí účastní, také moc děkujeme. 
 
 Přejeme všem krásný podzim a budeme se těšit na další společnou akci, 

kterou bude lampiónový průvod 12. listopadu 2022. 
             VS Dolany 
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Retrojízda  
 

Tradičním předskokanem Retrovesničky je 

retrojízda, která má svůj start i cíl 
v „cukrošce“ na Devítce. Stejně tomu bylo i  6. 8., 
kdy se peloton historických bicyklů rozpohyboval 
směrem k Lichkovu a dále po cyklostezce do Králík 
na náměstí. Cestu zpět jsme proložili, prolili a prozpívali 
delší zastávkou v Lichkovském dvoře. Svou rubínovou 

svatbu (40 let) si tu připomněli manželé Kaláškovi – 
rodiče Retovesničky a retrojízd v Mladkově. 
 
 Doporučuji zhlédnout nápadité zpracování fotek a 
videí panem Petrem Hejtmánkem na YouTube pod 

těmito odkazy: Retro vesnička Mladkov 2022 a Retro 
jízda 2022. Najdete tu i videa z předchozích ročníků.  

 

Petře, děkujeme!!!    Jana Severýnová 

 
 

 

Mladkovské retročasy  
po sedmé 

 

 Tak jako má Letohrad tradiční 

Kopečkovou pouť, my máme 
Retrovesničku. Pravda, teprve sedmý 
ročník, ale počtem osob na metr 

čtvereční v době oslav si s poutí 
v ničem nezadá.  
 Jak to vypadalo tento rok? 
Snad mohu napsat, že ke 
spokojenosti všech zúčastněných. 
Dokonce i nebe bylo milostivé a 

spustilo dešťovou nadílku až po 
oficiálním skončení výstav. Zábava 
ale pokračovala, pod tělocvičnou 

hrála živá hudba a spolek 
Volnočasové aktivity obsluhoval 

https://www.youtube.com/watch?v=7sZYRbJfhdI
https://www.youtube.com/watch?v=wYXW-8SjxKg&t=600s
https://www.youtube.com/watch?v=wYXW-8SjxKg&t=600s
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hladové návštěvníky až do úplného snědení krámku. 
Pivo ale teklo dále, a to nejenom zde, ale také u 
Bohouše. To bylo jistě milé překvapení pro mnohé 

pamětníky – opět to v lokále žilo, štamgasti si obsadili 

svoje fleky a jistě se pocitově vraceli do časů, které se 
již do těchto prostor nevrátí.  O tom, že byla žízeň 
veliká, svědčí i dvanáct vypitých sudů. Při výčtu 
obsluhujících nemůžeme zapomenout ani na Devítku, 
odkud se linula vůně skvělé pizzy. 
 

Náměstíčko bylo zase plné jedno i dvoustopých vozidel 

předkatalyzátorové éry. Tentokrát byla k vidění 
i předválečná vozítka značek Tatra i Škoda. 

Rozmnožily se nám traktory 
a také hasiči jako každý rok 
předvedli svojí nablýskanou 

techniku.  
V sále tělocvičny bylo ke 
spatření asi milión 

jednotlivých exponátů počínaje historickou literaturou a konče asi nejvzácnějším 
exponátem – kočárkem, ve kterém se proháněly vnučky pana presidenta T. G. 
Masaryka. Přiložený certifikát o pravosti exponátu byl toho důkazem. 
 

Den byl zakončen letním 
kinem. Tentokrát byl k vidění 
strhující příběh Emila 

Zátopka. Ačkoliv poprchávalo 
a vítr přivál chladný vzduch, 

pod párty stanem většina divá 
ků vydržela. Nutno dodat, 
že pronájem letního kina je 
velmi nákladná záležitost 

a jen díky štědrosti sponzorů 
a obětavosti pořadatelů 
neskončila celá Retrovesnička 
s mankem.  
Zvláště u promítání, kde bylo 
jako vždy vstupné dobrovolné, 

tuto skutečnost mnozí pojali 

tak, že dobrovolné znamená 
zadarmo.  
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Rád bych proto na závěr poděkoval 
všem, kteří tuto skvělou retro-
atmosféru vytváří či se finančně 
podílí na jejím uskutečnění. 

Všichni víme, že sponzorské peníze není samozřejmost, jde o ochotu sponzorů            
a my – pořadatelé jim musíme ukázat, že neinvestovali jen tak pro srandu králíkům. 

U pořadatelů se tak nějak už počítá s tím, že pořádání této akce je vlastně jejich 
koníček. Tak to bych rád uvedl na pravou míru. Možná trochu koníček, ale hlavně 
nadšení, zodpovědnost a snaha pobavit vás – návštěvníky. No a bez vás – návštěvníků 
by to také nešlo, proto zachovejte přízeň a zase přijďte. Snad sami dokážete ocenit 
alespoň pochvalným mručením píli a obětavost pořadatelů. 

      

            Miloš Taraška 
 

 
         

Na cestopisné promítání po Jižním Súdánu  
Vás srdečně 13. října 2022 

zve Rosťa Staněk  
z čp. 158 

(po Netušilových) 
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CVIČÍME PRO ZDRAVÍ 
 Skupinové cvičení k posílení  

celého těla, které zvládne každý bez rozdílu věku. 

   

Začínáme 3. října 2022 

Cvičíme v tělocvičně  

každé pondělí a čtvrtek (18-19 hodin)  
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Diakonie Broumov 

 Více na www: diakoniebroumov.cz, www.facebook.com/broumovdiakonie 
 

Seznam věcí, které můžete dát do sbírek: 

 

 Veškeré letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské) 

 Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony 

 Látky (minimálně 1m
2
, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 

 Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené v krabici 

 Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky, peří 

 Obuv – nepoškozená a v párech (svázaných gumičkou) 

 Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti 

 Hračky – nepoškozené a kompletní, také plyšové 

 Menší elektrospotřebiče – mohou být i nefunkční 

 Knihy, časopisy 
 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 

 ledničky, televize, počítače, matrace, koberce – z ekologických důvodů 

 nábytek 

 znečištěný a vlhký textil 
 

Sbírka se uskuteční:  

dne:  11. 11. 2022                12. 11. 2022 

 čas:  14.00 – 18.00 hod.    9.00 – 11.00 hod. 

místo: Klubovna u zdravotního střediska v Mladkově 

Bližší informace Vám rádi sdělíme: tel.: 491 524 342, 739 999 112 

________________________________________________________________________________ 

Zprávy z Mladkova 
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